
P R O T O K Ó Ł   NR   XXXVI/09
z obrad XXXVI sesji Rady Miejskiej w Augustowie, 

które odbyły się w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego 
w Augustowie, ul. 3 Maja 60 

w dniu 10 grudnia 2009 r. 

W obradach sesji wzięło udział 20 radnych – lista obecności w załączeniu. 
/zał. nr 1/
Ponadto w obradach udział wzięli: 
     -   pracownicy Urzędu Miejskiego,
     -   kierownicy jednostek organizacyjnych miasta,

- goście,
- mieszkańcy miasta,
- dziennikarze.

 

Obrady rozpoczęto o godzinie 8.35
i zakończono o 12.52



1. Otwarcie obrad. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Złożenie sprawozdania przez Burmistrza Miasta.
4. Interpelacje radnych. 
5. Podjęcie uchwał w sprawach:

a) zmian budżetu miasta na 2009 rok; 
b) ustalenia  stawki  dotacji  przedmiotowej  na  rok  2010  dla

samorządowego zakładu budżetowego Centrum Sportu i Rekreacji
w Augustowie;

c) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości; 
d) określenia  wysokości  rocznych  stawek  podatku  od  środków

transportowych;
e) zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  zwolnień  od  podatku  od

nieruchomości stanowiących regionalną pomoc inwestycyjną; 
f) przystąpienia  do  sporządzenia  Miejscowego  planu

zagospodarowania  przestrzennego  części  miasta  Augustowa
zwanego „Zarzecze III”;

g) przystąpienia  do  sporządzenia  Miejscowego  planu
zagospodarowania  przestrzennego  części  miasta  Augustowa
zwanego „Mazurska – rozdzielnia prądu”; 

h) przystąpienia  do  sporządzenia  zmiany  Studium  uwarunkowań  
i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Augustowa;

i) ustalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli;
j) rocznego  programu  współpracy  z  organizacjami  pozarządowymi

oraz innymi podmiotami;
k) wyrażenia  zgody  na  udzielenie  bonifikaty  przy  sprzedaży

nieruchomości  sprzedawanej  jako  lokal  mieszkalny  /lokal
mieszkalny  nr  15  w  budynku  przy  ul.  1  Pułku  Ułanów
Krechowieckich 7/;

l) wyrażenia  zgody  na  udzielenie  bonifikaty  przy  sprzedaży
nieruchomości  sprzedawanej  jako  lokal  mieszkalny  /lokal
mieszkalny nr 4 w budynku przy ul. mjr Henryka Sucharskiego 4/;

m) wyrażenia  zgody  na  udzielenie  bonifikaty  przy  sprzedaży
nieruchomości  sprzedawanej  jako  lokal  mieszkalny  /lokal
mieszkalny  nr  2  w  budynku  przy  ul.  1  Pułku  Ułanów
Krechowieckich 7/;

n) wyrażenia  zgody  na  udzielenie  bonifikaty  przy  sprzedaży
nieruchomości  sprzedawanej  jako  lokal  mieszkalny  /lokal
mieszkalny nr 15 w budynku przy ul. Przemysłowej 1A/; 

o) wyrażenia  zgody  na  udzielenie  bonifikaty  przy  sprzedaży
nieruchomości  sprzedawanej  jako  lokal  mieszkalny  /lokal
mieszkalny nr 31 w budynku przy ul. Przemysłowej 1A/; 

2



p) wyrażenia  zgody  na  udzielenie  bonifikaty  przy  sprzedaży
nieruchomości  sprzedawanej  jako  lokal  mieszkalny  /lokal
mieszkalny nr 6 przy ul. 1 Pułku Ułanów Krechowieckich 1/; 

r) wyrażenia  zgody  na  udzielenie  bonifikaty  przy  sprzedaży
nieruchomości  sprzedawanej  jako  lokal  mieszkalny  /lokal
mieszkalny nr 12 w budynku przy ul. 29 Listopada 14/; 

s) wyrażenia  zgody  na  udzielenie  bonifikaty  przy  sprzedaży
nieruchomości  sprzedawanej  jako  lokal  mieszkalny  /lokal
mieszkalny nr 12 w budynku przy ul. Obrońców Westerplatte 7/; 

t) przyjęcia zmian w Statucie Związku Komunalnego Biebrza.
6. Informacja  Burmistrza  Miasta  dotycząca  stawek  podatku  rolnego  

i podatku leśnego na 2010 rok.
7. Przyjęcie informacji o stanie oświaty w Augustowie, przekazanej Radzie

Miejskiej w dniu 30 października 2009 r.
8. Przyjęcie  strategii  marki  i  promocji  miasta  Augustowa na  lata  2010 –

2015.
9. Odpowiedzi na interpelacje radnych.
10.Przyjęcie  protokołu  z  obrad  XXXV  sesji  Rady  Miejskiej  

z 30 października 2009 r. 
11.Zapytania i wolne wnioski.
12.Zamknięcie obrad.

Ad. pkt 1
Obrady  XXXVI  sesji  Rady  Miejskiej  w  Augustowie  otworzył  

Pan  Andrzej  Kurczyński  –  Przewodniczący  Rady  Miejskiej.  Powitał
zaproszonych  gości  –  Pana  Krzysztofa  Budzińskiego  –  Komendanta
Powiatowego Policji w Augustowie, pracowników Urzędu Miejskiego na czele z
Panami  Burmistrzami,  Państwa  Radnych,  pracowników  Urzędu  Miejskiego,
kierowników  jednostek  organizacyjnych,  przedstawicieli  lokalnych  mediów  
i gości przybyłych na sesję. 

Stwierdził, że zgodnie z listą obecności na sali znajduje się 19 radnych, co
stanowi o prawomocności obrad. 

Pan  Andrzej  Kurczyński  –  Przewodniczący  Rady  Miejskiej
przypomniał,  iż  27  października  w  Białymstoku  odbyły  się  wojewódzkie
obchody związane z 70 Rocznicą Powstania Tajnej Organizacji Nauczycielskiej.
W województwie podlaskim żyje już tylko 16 nauczycieli tajnego nauczania,  
w  tym  dwoje  pochodzi  z  Augustowa  i  są  to  Państwo  Helena  i  Stanisław
Ruskowie.  Na  tej  uroczystości,  na  wniosek  Zarządu  Oddziału  Związku
Nauczycielstwa  Polskiego  w  Augustowie,  został  przyznany  przez  Zarząd
Okręgu Medal dla Władz Augustowa za docenianie i  wspieranie  działalności
Związku  Nauczycielstwa  Polskiego.  Medal  ten  Pan  Andrzej  Kurczyński
-Przewodniczący Rady Miejskiej odebrał w imieniu władz miasta Augustowa z
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rąk Pana Sławomira Broniarza - Prezesa ZNP i Pani Iraidy Tarasiewicz - Prezesa
Okręgu Podlaskiego ZNP. Medal wraz z dyplomem Pan Andrzej Kurczyński –
Przewodniczący Rady Miejskiej wręczył Panu Kazimierzowi Kożuchowskiemu
– Burmistrzowi Miasta. 

Pan  Andrzej  Kurczyński  –  Przewodniczący  Rady  Miejskiej
poinformował,  iż  w  czasie  przerwy  w  obradach  sesji,  w  holu  Urzędu
Miejskiego, odbędzie się Kiermasz Świąteczny, na którym będzie można nabyć
ozdoby  świąteczne  wykonane  przez  uczestników  Warsztatów  Terapii
Zajęciowej. Pan Przewodniczący zachęcił wszystkich do udziału w Kiermaszu.

Ad. pkt 2
Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej  zapytał,

czy  ktoś  z  Państwa  Radnych  chciałby  wnieść  uwagi,  bądź  propozycje  do
przedstawionego porządku dzisiejszej sesji? /zał. nr 2/

Pan  Zbigniew  Huszcza  –  Przewodniczący  Komisji  ds.  Promocji,
Kultury,  Sportu i  Turystyki  RM  stwierdził,  iż  w związku z tym, że żadna
komisja Rady Miejskiej nie zaopiniowała pozytywnie projektu budżetu miasta
na 2010 rok oraz zgodnie z sugestią Pana Przewodniczącego Rady Miejskiej, że
Radni często krytykują, natomiast nie zgłaszają rozwiązania danego problemu
/sugestia padła na wspólnym posiedzeniu Komisji do spraw Promocji, Kultury,
Sportu i Turystyki RM z Komisją do spraw Rodziny, Edukacji, Zdrowia i Spraw
Społecznych RM w Augustowie w dniu 8 grudnia 2009 r./  zgłasza wniosek  
o rozszerzenie porządku obrad sesji i umieszczenie w pkt. 5 stanowiska Rady
Miejskiej  w  Augustowie  w  sprawie  realizacji  projektu:  „Rozbudowa
infrastruktury turystycznej i rekreacyjnej w strefie Kanału Augustowskiego” –
Zadanie  I  „Budowa  Całorocznego  Centrum  Rekreacyjno  –  Sportowego  
w  Augustowie”.  Wszyscy  Państwo  Radni  otrzymali  to  stanowisko  wraz  
z uzasadnieniem i z proponowanymi do dyskusji ewentualnymi rozwiązaniami.
Reszta punktów porządku obrad uległaby przesunięciu. 

Pan  Andrzej  Kurczyński  –  Przewodniczący  Rady  Miejskiej
zaproponował, aby punkt 10 porządku obrad dotyczący wypracowania zostanie
protestu  Rady  Miejskiej  przeciwko  próbom  zmiany  zapisów  Traktatu
Akcesyjnego Rzeczypospolitej Polskiej do Unii Europejskiej, co do przebiegu
Transeuropejskiej Sieci Transportowej /TEN-T/. Zmiana zapisów spowoduje, że
budowa  obwodnicy  Augustowa  oddala  się  w  czasie,  
w  zamian  budowane  są  kładki  dla  pieszych,  które  jednak  nie  rozwiązują
problemu komunikacyjnego i nadal każdego dnia przez Augustów przejeżdżają
tysiące  tirów.  Protest  zostanie  przesłany  m.in.  do  Komisji  Europejskiej.  
Pan Przewodniczący zaproponował również drugą zmianę w porządku obrad,  
a mianowicie, aby przyjęcie strategii marki i promocji miasta Augustowa na lata
2010 – 2015 rozpatrzyć w punkcie 6 porządku obrad /z uwagi na projektantów,
którzy  pochodzą  z  Krakowa  i  chcieliby  opracowaną  przez  siebie  strategię
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zaprezentować  wcześniej/.  Pozostałe  punkty  porządku  obrad  ulegną
przesunięciu. 

Więcej propozycji, ani uwag nie zgłoszono i Pan Andrzej Kurczyński –
Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie porządek obrad sesji,
wraz  z  zaproponowanymi  zmianami,  który  w  wyniku  przeprowadzonego
jawnego  głosowania  został  przyjęty  jednogłośnie  19  głosami  za,  przy  braku
głosów przeciwnych i przy braku głosów wstrzymujących się. 

Ad. pkt 3
Pan Andrzej  Kurczyński  – Przewodniczący Rady Miejskiej  udzielił

głosu Panu Kazimierzowi Kożuchowskiemu – Burmistrzowi Miasta z prośbą
o  złożenie  sprawozdania  ze  swojej  działalności  od  ostatniej  sesji  Rady
Miejskiej. 

Pan Kazimierz Kożuchowski – Burmistrz Miasta złożył sprawozdanie
od ostatniej sesji Rady Miejskiej, za okres od 4.11.2009 r. do 30.11.2009 r. 

Ad. pkt 4
Interpelacje radnych

Interpelacji nie zgłoszono.

Ad. pkt 5
Pan  Andrzej  Kurczyński  –  Przewodniczący  Rady  Miejskiej

powiedział, że Rada Miejska przystąpi obecnie do realizacji punktu 5 porządku
obrad, tj. do przyjęcia stanowiska w sprawie realizacji projektu: „Rozbudowa
infrastruktury turystycznej i rekreacyjnej w Strefie Kanału Augustowskiego” –
Zadanie  I  „Budowa  Całorocznego  Centrum  Rekreacyjno  –  Sportowego  
w  Augustowie”.  Udzielił  głosu  Panu  Zbigniewowi  Huszczy  –
Przewodniczącemu Komisji ds. Promocji, Kultury, Sportu i Turystyki RM z
prośbą o przedstawienie ww. stanowiska. 

Pan  Zbigniew  Huszcza  –  Przewodniczący  Komisji  ds.  Promocji,
Kultury,  Sportu i  Turystyki  RM  stwierdził,  iż  realizacja  ww.  projektu  jest
integralną częścią przyszłorocznego budżetu jak i  budżetów na lata następne.
Mając  na  uwadze  tak  znaczne  obciążenie  budżetu,  miasta  część  Państwa
Radnych uważa, że zakres rzeczowy tego projektu powinien zostać zmieniony.
Na pewno jest już bardzo późno, aby przeprowadzać takie zmiany, ale jest to
możliwe, ponieważ umowa pomiędzy Miastem a Urzędem Marszałkowskim nie
została jeszcze zawarta. Datą graniczną do realizacji tego projektu jest na pewno
koniec  roku  2015.  Do  tego  czasu  zadanie  powinno  być  zrealizowane,  
a pieniądze wydatkowane i rozliczone. Trzeba pamiętać, że procedura zmiany
zakresu rzeczowego ww. zadania spowoduje, że budżetu nie uda się uchwalić  
30 grudnia. Państwo Radni mają przed sobą stanowisko części Radnych, które
poddano do przeanalizowania i ewentualnej współpracy z Komisją ds. Promocji,
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Kultury, Sportu i Turystyki RM. Stanowisko stanowi załącznik do niniejszego
protokołu. /zał. nr 3/

Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził,
iż  zasadnym jest,  aby ww. stanowisko zostało dokładnie przeanalizowane od
strony  merytorycznej.  Potrzeba  czasu,  aby  Pan  Burmistrz,  służby  finansowe
Urzędu  Miejskiego  i  Państwo  Radni  mogli  dokładnie  przeanalizować  ww.
propozycje. Zakres realizacji tego projektu jest szeroki i z jednej strony szkoda
stracić  ponad  20  mln  zł,  ale  z  drugiej  też  ponad  20  mln  zł  trzeba  wydać  
z  dochodów  własnych.  Zaplanowane  inwestycje  nie  grożą  utratą  płynności
finansowej  budżetu  przyszłorocznego,  ani  budżetom  w  latach  następnych.
Należy zastanowić się poważnie nad tym tematem, aby nie zostawić problemu
przyszłym  władzom  miasta.  Prawdopodobnie  do  funkcjonowania  centrum
rekreacyjno – sportowego trzeba będzie co roku dokładać. Należy zastanowić
się,  bo  być  może  Miasta  nie  stać  na  realizację  tak  dużego  zadania.  Należy
również  sprawdzić,  czy  będzie  możliwe  zmniejszenie  zakresu  rzeczowego
projektu. Pan Burmistrz z Panią Skarbnik i innymi osobami odpowiedzialnymi
za ww. projekt niech jeszcze raz wspólnie zastanowią się, zaproponują zmiany 
i  korekty  do  budżetu,  tak  aby  można  go  było  uchwalić  jeszcze  30  grudnia.
Przyjęcie budżetu 30 grudnia jest potrzebne po to, aby można było pracować  
w oparciu o budżet, a nie o prowizorium budżetowe. 

Pan  Kazimierz  Kożuchowski  –  Burmistrz  Miasta  zaproponował
zorganizowanie spotkania wspólnie z Komisją ds. Promocji,  Kultury, Sportu  
i Turystyki UM, na którym dokładnie wyjaśnione zostaną wszystkie wątpliwości
dotyczące ww. projektu i wypracowane zostanie wspólne stanowisko, z którym
wystąpimy do Urzędu Marszałkowskiego. 

Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej  poprosił,
aby o terminie spotkania powiadomić wszystkich Państwa Radnych. 

Pan  Zbigniew  Huszcza  –  Przewodniczący  Komisji  ds.  Promocji,
Kultury, Sportu i Turystyki RM stwierdził, iż trzeba zrobić wszystko, aby te
ponad 20 mln zł dla miasta nie przepadło, a zostały one wykorzystane dla dobra
miasta i jego mieszkańców. 

Pan Marcin Choroszewski – Kierownik Wydziału Strategii, Rozwoju i
Promocji UM poinformował, że aby projekt mógł być zakwalifikowany do listy
indykatywnej musi  przejść cały proces, począwszy od konsultacji  społecznej.
Ponadto  musi  zostać  zaakceptowany  przez  Zarząd  Województwa,  co  jest
procesem  długotrwałym.  Około  roku  potrzeba  na  przygotowanie  wszystkich
niezbędnych  dokumentów:  pozwoleń  na  budowę,  dokumentacji  technicznej,
studium  wykonalności,  wniosku  o  dofinansowanie  projektu.  Wprowadzając  
w tym momencie znaczące zmiany w projekcie narażamy się na taką sytuację,
że projekt z listy indykatywnej wypadnie i dostanie się na nią ponownie będzie
niemożliwe, ponieważ żadne nowe projekty na Listę Regionalnego Programu
Operacyjnego Województwa Podlaskiego nie są wprowadzane. Projekt będzie
musiał być składany, albo w puli konkursowej /i na to też zapewne nie będzie
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już  środków  finansowych,  ponieważ  15  grudnia  zostanie  ogłoszony  z  osi
priorytetowej  III  Rozwój  turystyki  i  kultury  konkurs  na  10  mln  euro/  lub
będziemy składać wniosek do drugiego konkursu, który będzie organizowany  
w przyszłym roku. 

Pan  Kazimierz  Kożuchowski  –  Burmistrz  Miasta  poinformował,  że
przed spotkaniem z Komisją skontaktuje się z Urzędem Marszałkowskim, aby
uzyskać informację, czy na tym etapie można dokonać jakichkolwiek zmian. 

Pan  Radny  Wojciech  Walulik  poinformował,  iż  wczoraj  rozmawiał  
z  Panem  Bogdanem  Dyjukiem  –  Wiceprzewodniczącym  Sejmiku
Samorządowego  Województwa  Podlaskiego,  który  powiedział,  że
wnioskodawca może zmienić wszystko w ww. projekcie z zaznaczeniem dwóch
priorytetów, zmiana musi być przeprowadzona w ramach priorytetu turystyka,  
ponadto  projekt  nie  może  przekroczyć  wnioskowanej  sumy.  Stwierdził,  iż
dobrym pomysłem będzie zorganizowanie spotkania, na które również należy
zaprosić Pana Bogdana Dyjuka. 

Pan  Radny  Bogusław  Samel  wyraził  wątpliwość,  czy  na  tym  etapie
będzie  można dokonać  znaczących  zmian,  zważywszy,  że  obowiązują  jakieś
przepisy,  na  co  zwrócił  uwagę  Pan  Marcin  Choroszewski  –  Kierownik
Wydziału, który jest chyba osobą kompetentną. Skoro jednak Pan Bogdan Dyjuk
będzie  potrafił  tego dokonać  to  bardzo dobrze.  Komisja  wszystko  dokładnie
przeanalizuje,  zaproponuje  zmiany  i  być  może  uda  się  jeszcze  wszystko
przeprowadzić. 

Po  przeprowadzonej  dyskusji  Pan  Andrzej  Kurczyński  –
Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie stanowisko w sprawie
realizacji  projektu:  „Rozbudowa  infrastruktury  turystycznej  i  rekreacyjnej  
w strefie Kanału Augustowskiego” – Zadanie I „Budowa Całorocznego Centrum
Rekreacyjno – Sportowego w Augustowie”, które zostało przyjęte jednogłośnie
19 głosami za. 

Ad. pkt 6
Pan  Andrzej  Kurczyński  –  Przewodniczący  Rady  Miejskiej

powiedział, że Rada Miejska przystąpi obecnie do realizacji punktu 6 porządku
obrad, tj. do przyjęcia strategii marki i promocji miasta Augustowa na lata 2010
– 2015. Udzielił głosu autorom strategii z prośbą o jej zaprezentowanie. 

Pan Maciej Klasz – Menedżer Działu Strategii Firmy Demo Efective
Launching z Krakowa i Pan Robert Michalik – Dyrektor Działu Strategii  
w Firmie Demo Efective Launching z Krakowa zaprezentowali opracowaną
przez siebie strategię marki i promocji miasta Augustowa na lata 2010 – 2015.
/zał. nr 4/

Pan  Zbigniew  Huszcza  –  Przewodniczący  Komisji  ds.  Promocji,
Kultury, Sportu i Turystyki RM poinformował, iż na wspólnym posiedzeniu w
dniu  8  grudnia  2009  r.  Komisja  do  spraw  Promocji,  Kultury,  Sportu  
i  Turystyki  RM  oraz  Komisja  ds.  Rodziny,  Edukacji,  Zdrowia  i  Spraw
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Społecznych RM zapoznała się z ww. strategią i żaden z członków obu Komisji
nie wyraził na jej temat pozytywnej opinii, a wszyscy członkowie obu Komisji
wstrzymali  się  od  głosu.  Przyznał,  iż  strategia  zawiera  kilka  ciekawych
pomysłów,  które  warto  by  wykorzystać  m.in.  „trzy  żywioły”.  W  strategii
zabrakło  jakiejkolwiek  wzmianki  na  temat  naszych  olimpijczyków.  Warto
powrócić do pomysłu organizowania Augustowskiego Lata Teatralnego, które
od kilku lat praktycznie zamiera. Dni Augustowa również od kilku lat nie są
organizowane  i  warto  do  tego  powrócić.  Organizowanie  imprez  wiąże  się  z
kosztami i trzeba zdecydować, czy organizujemy je co tydzień /ale wykonawcy
będą  raczej  słabi/,  czy  skupiamy  się  na  trzech  poważnych  imprezach,  które
przyciągną  do  Augustowa  wielu  turystów /przyciągną  ich  znane  nazwiska/.  
W materiale  słusznie  zauważono,  że  imprezy  organizowane  z  Programem 3
Polskiego  Radia  to  dobry  pomysł.  Zwrócił  uwagę,  iż  w  materiale  błędnie
zapisano,  iż  zorganizowano  3  takie  imprezy,  bo  w rzeczywistości  było  ich  
13  /chodzi  o  Turniej  Miast  Przyjaciół  Trójki/.  W analizie  dotychczasowych
działań stwierdzono, iż zabrakło reklamy o ogólnopolskim zasięgu. Trudno się 
z  tym  zgodzić,  ponieważ  reklama  była,  chociaż  w  takim  zakresie,  na  jaki
pozwalały finanse /pojawił się spot reklamowy w TVN oraz ośmiostronicowy
dodatek do Rzeczpospolitej o kilkuset tysięcznym nakładzie/. Prawdą jest brak
spójności pod względem identyfikacji wizualnej /chodzi tu przede wszystkim  
o podmioty,  które zajmują się  turystyką w Augustowie/.  Zabrakło spotkania  
z  AOT-em,  /skupia  najbardziej  prężne  firmy  zajmujące  się  turystyką  
w Augustowie/, na którym należało przekonać wszystkich do przygotowanego
materiału i wypracować wspólny wizerunek. Analiza SWOT, czyli zestawienie
słabych i mocnych stron jest niezbyt rzetelne. Dobrym pomysłem jest dzwon
Zygmunta,  tylko  trzeba  zastanowić  się,  gdzie  można  by  go  umiejscowić.
Zabrakło kontynuacji hasła reklamowego „Augustów Kocham to Miasto”, które
to hasło jest rozpoznawalne. W przedstawionym materiale zabrakło konkretów,
na co  mamy zwrócić  uwagę,  aby przyciągnąć  do nas  turystów.  Co powinno
powstać  w Augustowie,  aby  wydłużyć  sezon  turystyczny?  Zabrakło  również
spotkania z Komisją ds. Promocji, Kultury, Sportu i Turystyki RM, aby omówić
chociażby finanse, w jakich będzie można się poruszać.

Pani  Radna  Anna  Urban  stwierdziła,  iż  w  przedstawionej  strategii
zabrakło  elementu  „Szlaku  Papieskiego”  i  Studzienicznej,  co  jest  ważne  dla
mieszkańców i jest ważnym elementem, jeżeli chodzi o promocję miasta.

Pani Radna Ewa Perkowska zauważyła, iż ww. strategia nastawiona jest
na ludzi młodych, a co z ludźmi w wieku średnim, którzy przede wszystkim
będą korzystać z bazy sanatoryjnej? 

Pan Radny Bogusław Samel  stwierdził,  że jeszcze nigdy nie było tak
głośno o Augustowie jak przez ostatnie dwa lata, w związku z Doliną Rospudy 
i budową obwodnicy Augustowa. Wygląda na to, że cały ruch TIRów będzie
poprowadzony przez Raczki, dlatego warto wykorzystać Dolinę Rospudy jako
element reklamowy, który łączy w sobie trzy żywioły: wodę, ziemię, powietrze. 
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Pan  Radny  Stanisław  Łoniewski  stwierdził,  iż  trzy  żywioły  będą
wymuszały współpracę z gminami wokół Augustowa. Miasto powinno wystąpić
z inicjatywą podjęcia takiej współpracy. 

Pan Maciej Klasz – Menedżer Działu Strategii Firmy Demo Efective
Launching z Krakowa i Pan Robert Michalik – Dyrektor Działu Strategii  
w  Firmie  Demo Efective  Launching  z  Krakowa odpowiadali  na  pytania  
i wątpliwości zgłaszane przez Państwa Radnych. 

Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej  wyjaśnił,
iż  przygotowana  strategia  ma  na  celu  wskazanie  pewnych  kierunków  i  nie
wyczerpuje wszystkich możliwości. To materiał, który wytycza pewne ramy,  
w których należy się poruszać i realizować nowe pomysły w miarę możliwości
finansowych.  Uzdrowisko  jest  najważniejszą  sprawą,  ponieważ  wiąże  się  
z  nowymi miejscami pracy. 

Pan Kazimierz Kożuchowski – Burmistrz Miasta zgodził się, z tym, że
miasto  powinno  współpracować,  a  nie  rywalizować  z  sąsiednimi  gminami.
Stwierdził,  iż  jego  pomysł  takiej  współpracy  znalazł  odzwierciedlenie  
w strategii. 

Po  przeprowadzonej  dyskusji  Pan  Andrzej  Kurczyński  –
Przewodniczący  Rady  Miejskiej  poddał  pod  głosowanie  strategię  marki  
i  promocji  miasta  Augustowa  na  lata  2010  –  2015.  W  wyniku
przeprowadzonego  jawnego  głosowania  ww.  strategia  została  przyjęta  12
głosami za, przy braku głosów przeciwnych i przy 5 głosach wstrzymujących
się. 

Pan  Andrzej  Kurczyński  –  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  ogłosił
przerwę w obradach do godz. 10.55. 

Ad. pkt 7a
Pan  Andrzej  Kurczyński  –  Przewodniczący  Rady  Miejskiej

powiedział, że Rada Miejska przystąpi do realizacji punktu 7a porządku obrad,
tj. do podjęcia uchwały w sprawie zmian budżetu miasta na 2009 rok. Udzielił
głosu Pani Monice Podziewskiej – Skarbnikowi Miasta z prośbą o omówienie
ww. projektu uchwały. 

Pani  Monika  Podziewska  –  Skarbnik  Miasta  omówiła  projekt  ww.
uchwały. 

Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej  zapytał,
czy  ktoś  z  Państwa  Radnych  chciałby  zabrać  głos  na  temat  projektu  ww.
uchwały? 

Pani  Joanna Lisek  –  Przewodnicząca  Komisji  Budżetu i  Finansów
RM  poinformowała, iż Komisja Budżetu i Finansów RM wspólnie z Komisją
Rewizyjną RM na posiedzeniu w dniu 9 grudnia 2009 r., projekt ww. uchwały
zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 
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Pan  Andrzej  Kurczyński  –  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  poddał
ww. projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku przeprowadzonego jawnego
głosowania  uchwała  nr  XXXVI/226/09  w  sprawie  zmian  budżetu  miasta  na
2009  rok  została  podjęta  jednogłośnie  19  głosami  za,  przy  braku  głosów
przeciwnych i przy braku głosów wstrzymujących się. /zał. 5/

Ad. pkt 7b
Pan  Andrzej  Kurczyński  –  Przewodniczący  Rady  Miejskiej

powiedział, że Rada Miejska przystąpi do realizacji punktu 7b porządku obrad,
tj. do podjęcia uchwały w sprawie ustalenia stawki dotacji przedmiotowej na rok
2010 dla samorządowego zakładu budżetowego Centrum Sportu i  Rekreacji  
w  Augustowie.  Udzielił  głosu  Pani  Monice  Podziewskiej  –  Skarbnikowi
Miasta z prośbą o omówienie ww. projektu uchwały. 

Pani  Monika  Podziewska  –  Skarbnik  Miasta  omówiła  projekt  ww.
uchwały. 

Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej  zapytał,
czy  ktoś  z  Państwa  Radnych  chciałby  zabrać  głos  na  temat  projektu  ww.
uchwały? 

Pani  Joanna Lisek  –  Przewodnicząca  Komisji  Budżetu i  Finansów
RM  poinformowała, iż Komisja Budżetu i Finansów RM wspólnie z Komisją
Rewizyjną RM na posiedzeniu w dniu 9 grudnia 2009 r. projekt ww. uchwały
zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 

Pan  Andrzej  Kurczyński  –  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  poddał
ww. projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku przeprowadzonego jawnego
głosowania  uchwała  nr  XXXVI/227/09  w  sprawie  ustalenia  stawki  dotacji
przedmiotowej na rok 2010 dla samorządowego zakładu budżetowego Centrum
Sportu i Rekreacji w Augustowie została podjęta jednogłośnie 20 głosami za,
przy  braku  głosów  przeciwnych  i  przy  braku  głosów  wstrzymujących  się.  
/zał. 6/

Ad. pkt 7c
Pan  Andrzej  Kurczyński  –  Przewodniczący  Rady  Miejskiej

powiedział, że Rada Miejska przystąpi do realizacji punktu 7c porządku obrad,
tj.  do  podjęcia  uchwały  w sprawie  określenia  wysokości  stawek  podatku od
nieruchomości.  Udzielił  głosu  Panu  Kazimierzowi  Kożuchowskiemu  –
Burmistrzowi Miasta z prośbą o omówienie ww. projektu uchwały. 

Pan Kazimierz Kożuchowski - Burmistrz Miasta  omówił poprawiony
projekt ww. uchwały, zgodnie z sugestiami Państwa Radnych zgłaszanymi na
Komisjach.  Propozycje  dotyczące  ustalenia  stawek  podatku  od  
nieruchomości, jn.:
- od budynków mieszkalnych lub ich części – w wysokości 0,62 zł od 1 m2
powierzchni użytkowej, 
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-  związanych  z  prowadzeniem  działalności  gospodarczej  oraz  od  budynków
mieszkalnych lub ich części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej
– w wysokości 19,40 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej, 
-  od sal  widowiskowych  kin –  w wysokości  12,38 zł  od 1  m2 powierzchni
użytkowej. 

Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej  zapytał,
czy  ktoś  z  Państwa  Radnych  chciałby  zabrać  głos  na  temat  projektu  ww.
uchwały? 

Pani  Joanna Lisek  –  Przewodnicząca  Komisji  Budżetu i  Finansów
RM  poinformowała, iż Komisja Budżetu i Finansów RM wspólnie z Komisją
Rewizyjną RM na posiedzeniu w dniu 9 grudnia 2009 r. projekt ww. uchwały,
wraz z poprawkami, o których mówił Pan Burmistrz, zaopiniowała pozytywnie,
7 głosami za, przy 3 głosach przeciwnych i przy braku głosów wstrzymujących
się. 

Pan  Andrzej  Kurczyński  –  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  poddał
ww. projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku przeprowadzonego jawnego
głosowania uchwała nr XXXVI/228/09 w sprawie określenia wysokości stawek
podatku od nieruchomości  została podjęta 19 głosami za,  przy braku głosów
przeciwnych i przy 1 głosie wstrzymującym się. /zał. 7/

Ad. pkt 7d
Pan  Andrzej  Kurczyński  –  Przewodniczący  Rady  Miejskiej

powiedział, że Rada Miejska przystąpi obecnie do realizacji punktu 7d porządku
obrad, tj. do podjęcia uchwały w sprawie określenia wysokości rocznych stawek
podatku od środków transportowych. Udzielił głosu Pani Monice Podziewskiej
– Skarbnikowi Miasta z prośbą o omówienie ww. projektu uchwały. 

Pani  Monika  Podziewska  –  Skarbnik  Miasta  omówiła  projekt  ww.
uchwały. 

Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej  zapytał,
czy  ktoś  z  Państwa  Radnych  chciałby  zabrać  głos  na  temat  projektu  ww.
uchwały? 

Pani  Joanna Lisek  –  Przewodnicząca  Komisji  Budżetu i  Finansów
RM  poinformowała, iż Komisja Budżetu i Finansów RM wspólnie z Komisją
Rewizyjną RM na posiedzeniu w dniu 9 grudnia 2009 r. projekt ww. uchwały
zaopiniowała pozytywnie, 9 głosami za, przy 1 głosie przeciwnym i przy braku
głosów wstrzymujących się. 

Pan  Andrzej  Kurczyński  –  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  poddał
ww. projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku przeprowadzonego jawnego
głosowania uchwała nr XXXVI/229/09 w sprawie określenia wysokości stawek
podatku  od  środków  transportowych  została  podjęta  16  głosami  za,  przy  
4 głosach przeciwnych i przy braku głosów wstrzymujących się. /zał. 8/
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Ad. pkt 7e
Pan  Andrzej  Kurczyński  –  Przewodniczący  Rady  Miejskiej

powiedział, że Rada Miejska przystąpi obecnie do realizacji punktu 7e porządku
obrad,  tj.  do podjęcia uchwały zmieniającej  uchwałę w sprawie zwolnień od
podatku  od  nieruchomości  stanowiących  regionalną  pomoc  inwestycyjną.
Udzielił  głosu  Pani Monice Podziewskiej  – Skarbnikowi Miasta  z prośbą  
o omówienie ww. projektu uchwały. 

Pani  Monika  Podziewska  –  Skarbnik  Miasta  omówiła  projekt  ww.
uchwały. 

Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej  zapytał,
czy  ktoś  z  Państwa  Radnych  chciałby  zabrać  głos  na  temat  projektu  ww.
uchwały? 

Pani  Joanna Lisek  –  Przewodnicząca  Komisji  Budżetu i  Finansów
RM  poinformowała, iż Komisja Budżetu i Finansów RM wspólnie z Komisją
Rewizyjną RM na posiedzeniu w dniu 9 grudnia 2009 r. projekt ww. uchwały
zaopiniowały jednogłośnie pozytywnie. 

Pan  Andrzej  Kurczyński  –  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  poddał
ww. projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku przeprowadzonego jawnego
głosowania  uchwała  nr  XXXVI/230/09  zmieniająca  uchwałę  w  sprawie
zwolnień  od  podatku  od  nieruchomości  stanowiących  regionalną  pomoc
inwestycyjną została  podjęta  jednogłośnie  20 głosami za,  przy braku głosów
przeciwnych i przy braku głosów wstrzymujących się. /zał. 9/
 
Ad. pkt 7f

Pan  Andrzej  Kurczyński  –  Przewodniczący  Rady  Miejskiej
powiedział, że Rada Miejska przystąpi obecnie do realizacji punktu 7f porządku
obrad,  tj.  do  podjęcia  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia
Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części miasta Augustowa
zwanego  „Zarzecze  III”.  Udzielił  głosu  Pani  Annie  Kowalczuk  –
Kierownikowi Wydziału Architektury i Gospodarki Przestrzennej z prośbą 
o omówienie ww. projektu uchwały. 

Pani  Anna  Kowalczuk   –  Kierownik  Wydziału  Architektury  
i Gospodarki Przestrzennej omówiła projekt ww. uchwały. 

Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej  zapytał,
czy  ktoś  z  Państwa  Radnych  chciałby  zabrać  głos  na  temat  projektu  ww.
uchwały? 

Pan  Dariusz  Górny  –  Przewodniczący  Komisji  ds.  Urbanistyki,
Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Komunalizacji Mienia RM poinformował,
iż  Komisja  do  spraw  Urbanistyki,  Ochrony  Środowiska,  Rolnictwa  
i Komunalizacji Mienia RM na posiedzeniu w dniu 7 grudnia 2009 r. projekt
ww. uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 

Pan  Andrzej  Kurczyński  –  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  poddał
ww. projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku przeprowadzonego jawnego

12



głosowania uchwała nr XXXVI/231/09 w sprawie przystąpienia do sporządzenia
Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części miasta Augustowa
zwanego „Zarzecze III”  została podjęta jednogłośnie 20 głosami za, przy braku
głosów przeciwnych i przy braku głosów wstrzymujących się. /zał. 10/

Ad. pkt 7g
Pan  Andrzej  Kurczyński  –  Przewodniczący  Rady  Miejskiej

powiedział, że Rada Miejska przystąpi obecnie do realizacji punktu 7g porządku
obrad,  tj.  do  podjęcia  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia
Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części miasta Augustowa
zwanego  „Mazurska  –  rozdzielnia  prądu”.  Udzielił  głosu  Pani  Annie
Kowalczuk  –  Kierownikowi  Wydziału  Architektury  i  Gospodarki
Przestrzennej z prośbą o omówienie ww. projektu uchwały. 

Pani  Anna  Kowalczuk  –  Kierownik  Wydziału  Architektury  
i Gospodarki Przestrzennej omówiła projekt ww. uchwały. Zapoznała Państwa
Radnych z pismem podpisanym przez Pana Wacława Bołkuna, które wpłynęło
do Urzędu Miejskiego w dniu 9 grudnia 2009 r. Pan Wacław Bołkun występuje
w imieniu właścicieli działek położonych w obrębie ulic: Mazurskiej, Kwaśnej 
i  Głowackiego,  do  czego  nie  ma  żadnych  umocowań  prawnych,  ponieważ
brakuje  podpisów  właścicieli  działek  lub  jakiegokolwiek  upoważnienia.  Pan
Wacław Bołkun  zwrócił  się  z  prośbą  o  wykonanie  planu  zagospodarowania
przestrzennego w obrębie ulic Mazurskiej, Kwaśnej, Głowackiego. /zał. 11/
Pani Kierownik wyjaśniła, iż nieprawdą jest, że część działek, o których pisze
Pan  Bołkun  jest  pominięta  lub  nie  posiada  planów  miejscowych,  ponieważ
proponuje się, również te działki, objąć  miejscowym planem zagospodarowania
przestrzennego.  W  obecnym  planie  cały  ten  teren  przeznaczony  jest  pod
istniejące użytki rolne. Na wnioski właścicieli przystąpiono do zmiany planu. 

Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej  zapytał,
czy  ktoś  z  Państwa  Radnych  chciałby  zabrać  głos  na  temat  projektu  ww.
uchwały? 

Pan  Dariusz  Górny  –  Przewodniczący  Komisji  ds.  Urbanistyki,
Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Komunalizacji Mienia RM poinformował,
iż  Komisja  do  spraw  Urbanistyki,  Ochrony  Środowiska,  Rolnictwa  
i Komunalizacji Mienia RM na posiedzeniu w dniu 7 grudnia 2009 r. projekt
ww. uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 

Pan  Andrzej  Kurczyński  –  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  poddał
ww. projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku przeprowadzonego jawnego
głosowania uchwała nr XXXVI/232/09 w sprawie przystąpienia do sporządzenia
Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części miasta Augustowa
zwanego  „Mazurska  –  rozdzielnia  prądu”  została  podjęta  jednogłośnie  
20  głosami  za,  przy  braku  głosów  przeciwnych  i  przy  braku  głosów
wstrzymujących się. /zał. 12/
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Ad. pkt 7h
Pan  Andrzej  Kurczyński  –  Przewodniczący  Rady  Miejskiej

powiedział, że Rada Miejska przystąpi obecnie do realizacji punktu 7h porządku
obrad, tj. do podjęcia uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany
Studium uwarunkowań i  kierunków zagospodarowania  przestrzennego miasta
Augustowa. Udzielił głosu Pani Annie Kowalczuk – Kierownikowi Wydziału
Architektury i Gospodarki Przestrzennej z prośbą o omówienie ww. projektu
uchwały. 

Pani  Anna  Kowalczuk  –  Kierownik  Wydziału  Architektury  
i Gospodarki Przestrzennej omówiła projekt ww. uchwały 

Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej  zapytał,
czy  ktoś  z  Państwa  Radnych  chciałby  zabrać  głos  na  temat  projektu  ww.
uchwały? 

Pan  Dariusz  Górny  –  Przewodniczący  Komisji  ds.  Urbanistyki,
Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Komunalizacji Mienia RM poinformował,
iż  Komisja  do  spraw  Urbanistyki,  Ochrony  Środowiska,  Rolnictwa  
i Komunalizacji Mienia RM na posiedzeniu w dniu 7 grudnia 2009 r. projekt
ww. uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 

Pan  Andrzej  Kurczyński  –  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  poddał
ww. projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku przeprowadzonego jawnego
głosowania uchwała nr XXXVI/233/09 w sprawie przystąpienia do sporządzenia
zmiany Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego
miasta  Augustowa  została  podjęta  jednogłośnie  20  głosami  za,  przy  braku
głosów przeciwnych i przy braku głosów wstrzymujących się. /zał. 13/

Ad. pkt 7i
Pan  Andrzej  Kurczyński  –  Przewodniczący  Rady  Miejskiej

powiedział, że Rada Miejska przystąpi obecnie do realizacji punktu 7i porządku
obrad, tj. do podjęcia uchwały w sprawie ustalenia regulaminu wynagradzania
nauczycieli. Pan Przewodniczący omówił projekt ww. uchwały. Udzielił głosu
Panu Romanowi Krzyżopolskiemu – Kierownikowi Wydziału Edukacji UM
z prośbą o omówienie ww. projektu uchwały. 

Pan  Roman  Krzyżopolski  –  Kierownik  Wydziału  Edukacji  UM
omówił projekt ww. uchwały 

Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej  zapytał,
czy  ktoś  z  Państwa  Radnych  chciałby  zabrać  głos  na  temat  projektu  ww.
uchwały? 

Pan  Andrzej  Kurczyński  –  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  poddał
ww. projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku przeprowadzonego jawnego
głosowania  uchwała  nr  XXXVI/234/09  w  sprawie  ustalenia  regulaminu
wynagradzania  nauczycieli  została  podjęta  jednogłośnie  20  głosami  za,  przy
braku głosów przeciwnych i przy braku głosów wstrzymujących się. /zał. 14/
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Ad. pkt 7j
Pan  Andrzej  Kurczyński  –  Przewodniczący  Rady  Miejskiej

powiedział, że Rada Miejska przystąpi obecnie do realizacji punktu 7j porządku
obrad,  tj.  do  podjęcia  uchwały  w  sprawie  rocznego  programu  współpracy  
z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami. Udzielił głosu Panu
Romanowi  Krzyżopolskiemu  –  Kierownikowi  Wydziału  Edukacji  UM  
z prośbą o omówienie ww. projektu uchwały. 

Pan  Roman  Krzyżopolski  –  Kierownik  Wydziału  Edukacji  UM
omówił projekt ww. uchwały 

Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej  zapytał,
czy  ktoś  z  Państwa  Radnych  chciałby  zabrać  głos  na  temat  projektu  ww.
uchwały? 

Pan  Andrzej  Kurczyński  –  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  poddał
ww. projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku przeprowadzonego jawnego
głosowania  uchwała  nr  XXXVI/235/09  w  sprawie  rocznego  programu
współpracy z  organizacjami  pozarządowymi oraz innymi podmiotami została
podjęta  jednogłośnie  19  głosami  za,  przy  braku  głosów przeciwnych  i  przy
braku głosów wstrzymujących się. /zał. 15/

Ad. pkt 7k
Pan  Andrzej  Kurczyński  –  Przewodniczący  Rady  Miejskiej

powiedział, że Rada Miejska przystąpi obecnie do realizacji punktu 7k porządku
obrad,  tj.  do  podjęcia  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  udzielenie
bonifikaty przy sprzedaży nieruchomości  sprzedawanej jako lokal mieszkalny
/lokal mieszkalny nr 15 w budynku przy ul. I Pułku Ułanów Krechowieckich 7/.
Zapytał, czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos na temat projektu
ww.  uchwały  oraz  pozostałych  uchwał  dotyczących  wyrażenia  zgody  na
udzielenie bonifikat, przy sprzedaży nieruchomości sprzedawanych jako lokale
mieszkalne? 

Pani Radna Anna Urban stwierdziła, iż jej zastrzeżenia budzą bonifikaty
dla lokali mieszkalnych nr 4 w budynku przy ul. mjr. Henryka Sucharskiego 4 i
dla lokalu mieszkalnego nr 12 w budynku przy ul. Obrońców Westerplatte 7.
Powiedziała, iż dziwi ją fakt, iż mieszkania w nowszych blokach mają wyższą
bonifikatę  niż  mieszkania  w starszych budynkach, zlokalizowanych w trochę
mniej atrakcyjnych rejonach miasta. Stwierdziła, iż mieszkania położone przy
ul.  Sucharskiego  i  Obr.  Westerplatte  zostały  wyszacowane  zbyt  nisko.
Mieszkania w tych miejscach kosztują ok. 3 tys. zł za 1 m2. Z pewnością nie
chodzi  jej  o  to,  aby  mieszkania  sprzedawane  lokatorom  przez  miasto  były
zbywane  za  taką  sumę,  ponieważ  należy  odliczyć  amortyzację  i  udzielić
bonifikaty, ale nie aż takiej. 

Pan  Kazimierz  Kożuchowski  –  Burmistrz  Miasta  stwierdził,  iż  nie
mamy uprawnień,  aby  podważać  wyceny  biegłych  rzeczoznawców.  Musimy
uznać,  iż  wycenę  sporządzono  wiarygodnie.  Radni  mogą  jedynie  udzielić
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bonifikaty lub jej nie udzielić. Wyjaśnił, iż często bywa tak, że tzw. „lepsze”
mieszkania są takie dlatego, ponieważ ich mieszkańcy włożyli w nie dużo pracy
i  pieniędzy.  Stwierdził,  iż  nie  wszyscy  lokatorzy  dbają  o  lokale,  które
zamieszkują.  Biegły  rzeczoznawca  sporządzając  operat  szacunkowy  takiego
wyremontowanego mieszkania uwzględnia ten fakt w dokumentach. Powiedział,
iż Miasto powinno starać się, aby lokatorzy wykupywali swoje mieszkania na
własność,  ponieważ  koszt  ich  utrzymania  jest  zbyt  dużym  obciążeniem  dla
budżetu miasta. Wyjaśnił, iż bonifikata na mieszkania przy ul. Sucharskiego jest
w takiej wysokości,  w jakiej była dotychczas,  dlatego kolejnych chętnych na
zakup mieszkań nie powinno się traktować inaczej.

Pani  Joanna Lisek  –  Przewodnicząca  Komisji  Budżetu i  Finansów
RM poinformowała, iż Komisja Budżetu i Finansów RM na posiedzeniu w dniu
9 grudnia 2009 r. projekty uchwał w sprawach:
-  wyrażenia  zgody  na  udzielenie  bonifikaty  w  wysokości  30%  od  ceny
nieruchomości  sprzedawanej  jako  lokal  mieszkalny  nr  12  w  budynku  przy  
ul. Obrońców Westerplatte 7, 
-  wyrażenia  zgody  na  udzielenie  bonifikaty  w  wysokości  30%  od  ceny
nieruchomości sprzedawanej jako lokal mieszkalny nr 4 w budynku przy ul. mjr.
Henryka Sucharskiego 4
zaopiniowała pozytywnie 4 głosami za,  przy 1 głosie  przeciwnym i 1 głosie
wstrzymującym się. Pozostałe projekty uchwał w sprawie udzielenia bonifikat
Komisja  zaopiniowała  pozytywnie,  4  głosami  za,  przy  braku  głosów
przeciwnych i przy 2 głosach wstrzymujących się. 

Pan  Andrzej  Kurczyński  –  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  poddał
ww. projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku przeprowadzonego jawnego
głosowania  uchwała  nr  XXXVI/236/09  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na
udzielenie  bonifikaty  przy  sprzedaży  nieruchomości  sprzedawanej  jako  lokal
mieszkalny  /lokal  mieszkalny  nr  15  w  budynku  przy  ul.  1  Pułku  Ułanów
Krechowieckich  7/  została  podjęta  16  głosami  za,  przy  braku  głosów
przeciwnych i przy 4 głosach wstrzymujących się. /zał. 16/

Ad. pkt 7l
Pan  Andrzej  Kurczyński  –  Przewodniczący  Rady  Miejskiej

powiedział, że Rada Miejska przystąpi obecnie do realizacji punktu 7l porządku
obrad,  tj.  do  podjęcia  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  udzielenie
bonifikaty przy sprzedaży nieruchomości  sprzedawanej jako lokal mieszkalny
/lokal mieszkalny nr 4 w budynku przy ul. mjr. Henryka Sucharskiego 4/. 

Pan  Andrzej  Kurczyński  –  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  poddał
ww. projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku przeprowadzonego jawnego
głosowania  uchwała  nr  XXXVI/237/09  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na
udzielenie  bonifikaty  przy  sprzedaży  nieruchomości  sprzedawanej  jako  lokal
mieszkalny  /lokal  mieszkalny  nr  4  w  budynku  przy  ul.  mjr.  Henryka
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Sucharskiego 4/ została podjęta 14 głosami za,  przy 4 głosach przeciwnych  
i przy 2 głosach wstrzymujących się. /zał. 17/

Ad. pkt 7m
Pan  Andrzej  Kurczyński  –  Przewodniczący  Rady  Miejskiej

powiedział,  że  Rada  Miejska  przystąpi  obecnie  do  realizacji  punktu  7m
porządku  obrad,  tj.  do  podjęcia  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na
udzielenie  bonifikaty  przy  sprzedaży  nieruchomości  sprzedawanej  jako  lokal
mieszkalny  /lokal  mieszkalny  nr  2  w  budynku  przy  ul.  1  Pułku  Ułanów
Krechowieckich 7/. 

Pan  Andrzej  Kurczyński  –  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  poddał
ww. projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku przeprowadzonego jawnego
głosowania  uchwała  nr  XXXVI/238/09  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na
udzielenie  bonifikaty  przy  sprzedaży  nieruchomości  sprzedawanej  jako  lokal
mieszkalny  /lokal  mieszkalny  nr  2  w  budynku  przy  ul.  1  Pułku  Ułanów
Krechowieckich  7/  została  podjęta  16  głosami  za,  przy  braku  głosów
przeciwnych i przy 4 głosach wstrzymujących się. /zał. 18/

Ad. pkt 7n
Pan  Andrzej  Kurczyński  –  Przewodniczący  Rady  Miejskiej

powiedział, że Rada Miejska przystąpi obecnie do realizacji punktu 7n porządku
obrad,  tj.  do  podjęcia  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  udzielenie
bonifikaty przy sprzedaży nieruchomości  sprzedawanej jako lokal mieszkalny
/lokal mieszkalny nr 15 w budynku przy ul. Przemysłowej 1A/. 

Pan  Andrzej  Kurczyński  –  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  poddał
ww. projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku przeprowadzonego jawnego
głosowania  uchwała  nr  XXXVI/239/09  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na
udzielenie  bonifikaty  przy  sprzedaży  nieruchomości  sprzedawanej  jako  lokal
mieszkalny  /lokal  mieszkalny  nr  15  w  budynku  przy  ul.  Przemysłowej  1A/
została podjęta 15 głosami za, przy braku głosów przeciwnych i przy 5 głosach
wstrzymujących się. /zał. 19/

Ad. pkt 7o
Pan  Andrzej  Kurczyński  –  Przewodniczący  Rady  Miejskiej

powiedział, że Rada Miejska przystąpi obecnie do realizacji punktu 7o porządku
obrad,  tj.  do  podjęcia  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  udzielenie
bonifikaty przy sprzedaży nieruchomości  sprzedawanej jako lokal mieszkalny
/lokal mieszkalny nr 31 w budynku przy ul. Przemysłowej 1A/. 

Pan  Andrzej  Kurczyński  –  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  poddał
ww. projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku przeprowadzonego jawnego
głosowania  uchwała  nr  XXXVI/240/09  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na
udzielenie  bonifikaty  przy  sprzedaży  nieruchomości  sprzedawanej  jako  lokal
mieszkalny  /lokal  mieszkalny  nr  31  w  budynku  przy  ul.  Przemysłowej  1A/
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została podjęta 15 głosami za, przy braku głosów przeciwnych i przy 5 głosach
wstrzymujących się. /zał. 20/

Ad. pkt 7p
Pan  Andrzej  Kurczyński  –  Przewodniczący  Rady  Miejskiej

powiedział, że Rada Miejska przystąpi obecnie do realizacji punktu 7p porządku
obrad,  tj.  do  podjęcia  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  udzielenie
bonifikaty przy sprzedaży nieruchomości  sprzedawanej jako lokal mieszkalny
/lokal mieszkalny nr 6 w budynku przy ul. 1 Pułku Ułanów Krechowieckich 1/. 

Pan  Andrzej  Kurczyński  –  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  poddał
ww. projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku przeprowadzonego jawnego
głosowania  uchwała  nr  XXXVI/241/09  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na
udzielenie  bonifikaty  przy  sprzedaży  nieruchomości  sprzedawanej  jako  lokal
mieszkalny  /lokal  mieszkalny  nr  6  w  budynku  przy  ul.  1  Pułku  Ułanów
Krechowieckich  1/  została  podjęta  16  głosami  za,  przy  braku  głosów
przeciwnych i przy 4 głosach wstrzymujących się. /zał. 21/

Ad. pkt 7r
Pan  Andrzej  Kurczyński  –  Przewodniczący  Rady  Miejskiej

powiedział, że Rada Miejska przystąpi obecnie do realizacji punktu 7r porządku
obrad,  tj.  do  podjęcia  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  udzielenie
bonifikaty przy sprzedaży nieruchomości  sprzedawanej jako lokal mieszkalny
/lokal mieszkalny nr 12 w budynku przy ul. 29 Listopada 14/. 

Pan  Andrzej  Kurczyński  –  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  poddał
ww. projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku przeprowadzonego jawnego
głosowania  uchwała  nr  XXXVI/242/09  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na
udzielenie  bonifikaty  przy  sprzedaży  nieruchomości  sprzedawanej  jako  lokal
mieszkalny /lokal mieszkalny nr 12 w budynku przy ul. 29 Listopada 14/ została
podjęta  15  głosami  za,  przy  braku  głosów  przeciwnych  i  przy  5  głosach
wstrzymujących się. /zał. 22/

Pan  Kazimierz  Kożuchowski  –  Burmistrz  Miasta  poinformował,  iż
Rada Miejska podejmując ww. uchwałę odpowiedziała na pismo Pana Adama
Prawdzika, który od jakiegoś czasu czynił starania, aby wykupić mieszkanie na
własność. 

Ad. pkt 7s
Pan  Andrzej  Kurczyński  –  Przewodniczący  Rady  Miejskiej

powiedział, że Rada Miejska przystąpi obecnie do realizacji punktu 7s porządku
obrad,  tj.  do  podjęcia  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  udzielenie
bonifikaty przy sprzedaży nieruchomości  sprzedawanej jako lokal mieszkalny
/lokal mieszkalny nr 12 w budynku przy ul. Obrońców Westerplatte 7/. 

Pan  Andrzej  Kurczyński  –  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  poddał
ww. projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku przeprowadzonego jawnego
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głosowania  uchwała  nr  XXXVI/243/09  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na
udzielenie  bonifikaty  przy  sprzedaży  nieruchomości  sprzedawanej  jako  lokal
mieszkalny  /lokal  mieszkalny  nr  12  w  budynku  przy  
ul.  Obrońców Westerplatte  7/  została  podjęta  14  głosami  za,  przy 4 głosach
przeciwnych i przy 2 głosach wstrzymujących się. /zał. 23/

Ad. pkt 7t
Pan  Andrzej  Kurczyński  –  Przewodniczący  Rady  Miejskiej

powiedział, że Rada Miejska przystąpi obecnie do realizacji punktu 7t porządku
obrad, tj. do podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia zmian w Statucie Związku
Komunalnego  Biebrza.  Pan  Przewodniczący  omówił  projekt  ww.  uchwały  
i zapytał, czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos na jej temat?

Głosów  w  dyskusji  nie  było  i  Pan  Andrzej  Kurczyński  –
Przewodniczący Rady Miejskiej poddał ww. projekt uchwały pod głosowanie.
W wyniku przeprowadzonego jawnego głosowania uchwała nr XXXVI/244/09
w sprawie przyjęcia zmian w Statucie Związku Komunalnego Biebrza została
podjęta  jednogłośnie  18  głosami  za,  przy  braku  głosów przeciwnych  i  przy
braku głosów wstrzymującym się. /zał. 24/

Ad. pkt 8
Pan  Andrzej  Kurczyński  –  Przewodniczący  Rady  Miejskiej

powiedział, że Rada Miejska przystąpi obecnie do realizacji punktu 8 porządku
obrad, tj. do przyjęcia informacji Burmistrza Miasta dotyczącej stawek podatku
rolnego  i  podatku  leśnego  na  2010  rok.  Udzielił  głosu  Pani  Monice
Podziewskiej  –  Skarbnikowi  Miasta  z  prośbą  o  przedstawienie  ww.
informacji.

Pani Monika Podziewska – Skarbnik Miasta  wyjaśniła,  że podstawą
naliczenia podatku rolnego jest średnia cena skupu żyta ogłaszana każdego roku
przez Prezesa GUS. Według komunikatu Prezesa GUS cena 1 kwintala skupu
żyta za okres pierwszych 3 kwartałów 2009 r. wynosi 34,10 zł za 1 kwintal  
i kwota ta stanowi podstawę naliczenia podatku rolnego na 2010 r. Podstawą
naliczenia podatku leśnego na 2010 r. jest średnia cena drewna uzyskana przez
Nadleśnictwa  za  pierwsze  3  kwartały  2009 r.  ogłaszana  każdego  roku przez
Prezesa  GUS. Cena ta,  wg komunikatu,  wynosi  136,54 zł.  Burmistrz  Miasta
proponuje  Państwu  Radnym nie  podejmowanie  uchwał  w sprawie  obniżenia
ceny  1  kwintala  skupu  żyta  oraz  obniżenia  średniej  ceny  skupu  drewna,
stanowiących podstawę naliczenia ww. podatków. 

Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej  zapytał,
czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos na temat ww. informacji? 

Pani  Joanna Lisek  –  Przewodnicząca  Komisji  Budżetu i  Finansów
RM  poinformowała, iż Komisja Budżetu i Finansów RM wspólnie z Komisją
Rewizyjną  RM  na  posiedzeniu  w  dniu  9  grudnia  2009  r.  ww.  informację
zaopiniowały jednogłośnie pozytywnie. 
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Państwo Radni zaakceptowali propozycję Pana Burmistrza odnośnie nie
podejmowania uchwał w sprawie obniżenia ceny 1 kwintala skupu żyta oraz
obniżenia średniej ceny skupu drewna, stanowiących podstawę naliczenia ww.
podatków.

Ad. pkt 9
Pan  Andrzej  Kurczyński  –  Przewodniczący  Rady  Miejskiej

powiedział, że Rada Miejska przystąpi obecnie do realizacji punktu 9 porządku
obrad, tj. do przyjęcia informacji o stanie oświaty w Augustowie. Udzielił głosu
Panu Kazimierzowi Kożuchowskiemu – Burmistrzowi Miasta.

Pan  Kazimierz  Kożuchowski  –  Burmistrz  Miasta  w  skrócie
poinformował, co zawiera informacja o stanie oświaty w Augustowie. /zał. 25/ 

Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej  zapytał,
czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos na ww. temat? 

Pan Wiesław Jeruć – Przewodniczący Komisji ds. Rodziny, Edukacji,
Zdrowia  i  Spraw  Społecznych  RM  poinformował,  iż  na  wspólnym
posiedzeniu w dniu 8 grudnia 2009 r. Komisja ds. Promocji, Kultury, Sportu  
i  Turystyki  RM  oraz  Komisja  ds.  Rodziny,  Edukacji,  Zdrowia  i  Spraw
Społecznych jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały informację o stanie oświaty

w Augustowie. 
Pan Radny Stanisław Łoniewski  apelował, aby podjąć działania celem

obniżenia  kosztów  utrzymania  1  ucznia  w  Gimnazjum  nr  1  –  można  tego
dokonać  jedynie  poprzez  zwiększenie  ilości  uczniów  w  tej  szkole.
Funkcjonowanie  na  zasadzie  dobrej  woli  nie  sprawdziło  się,  dlatego  należy
podjąć zdecydowane działania, chociażby w organizacji  tego roku szkolnego.
Powiedział, że na razie nie chce zdradzać swoich przemyśleń na ten temat, ale
uczyni to wkrótce. 

Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził,
iż sytuacja w Gimnazjum nr 1 jest najtrudniejsza, ale warto wiedzieć, iż start jest
nierówny, jeżeli chodzi o poziom młodzieży /tzw. wartości dodanej/. Stwierdził,
iż nie do końca powinno być tak, że to rodzice będą decydować, do których
szkół poślą swoje dzieci, ponieważ może dojść do takiej sytuacji, że niektóre
szkoły trzeba będzie zamknąć, a inne rozbudować. Oczywiście rodzice powinni
mieć  wpływ  na  wybór  szkoły,  jednak  powinno  się  to  odbywać  pod  pewną
kontrolą.  Powinno  się  przełamywać  stereotypy  dotyczące  wizerunku  np.
Gimnazjm nr 1, gdzie mówi się, że tam uczęszcza trudna młodzież, co nie jest
absolutnie prawdą. Szkoła ta osiąga bardzo dobre wyniki w wielu dziedzinach.
Pan Przewodniczący powiedział, iż dobrze jest, że Pan Burmistrz spotyka się  
z  dyrektorami  placówek oświatowych  w Augustowie,  ponieważ  wiele  spraw
należy  omówić  i  próbować  rozwiązać.  Pan  Przewodniczący  stwierdził,  że
sterowanie  obwodami  nie  przyniesie  takich  efektów,  jak  byśmy  chcieli,  ale
poprawi  nieco  trudną  sytuację.  Pan  Przewodniczący  mówił  o  dodatku

20



uzupełniającym,  który  w  pierwszej  wersji  ustawy  miał  być  wypłacony
nauczycielom do końca  tego roku,  co  byłoby fizycznie  niemożliwe.  Ponadto
zaistniałaby taka sytuacja, że jeśli ktoś pracował w zeszłym roku szkolnym do
końca sierpnia,  i  jeśli  teraz nie pracuje,  to nie otrzyma już nic.  Wyrównanie
dostaliby tylko pracownicy pozostający w stosunku pracy 31 grudnia tego roku.
Ten zapis ustawy został uchylony i każdy dostanie wyrównanie tego dodatku
wprost proporcjonalnie do czasu przepracowanego w tym roku. Skoro wysokość
dodatków  uzupełniających  jest  znana,  to  wskaźniki  w  regulaminie
wynagradzania nauczycieli, należy ustalić w taki sposób, aby na przyszłość nie
było  problemu  konieczności  płacenia  dodatku  uzupełniającego.  Dodatek
uzupełniający dostaną tylko ci nauczyciele, którzy na poziomie danego organu
prowadzącego nie mają zapewnionych średnich, na które składa się dwadzieścia
kilka wskaźników. Na terenie powiatu augustowskiego są nauczyciele, którzy
nie chcą pracować w nadgodzinach i dla nich również trzeba płacić ten dodatek.
Nagradza się ich za to, że nie chcą pracować kilka godzin ponadwymiarowo, co
jest oczywiście nieprawidłowe i nie powinno mieć miejsca. W tej sprawie ma
być wykładnia  Sądu Najwyższego,  że  takim osobom nie  powinno się  płacić
dodatku uzupełniającego. 

Pan Roman Krzyżopolski – Kierownik Wydziału Edukacji UM mówił
o skutkach finansowych dla budżetu miasta, jakie przyniesie wypłata dodatków
uzupełniających nauczycielom. 

Więcej  głosów  w  dyskusji  nie  było  i  Pan  Andrzej  Kurczyński  –
Przewodniczący Rady Miejskiej  poddał pod głosowanie informację o stanie
oświaty  w  Augustowie.  W  wyniku  przeprowadzonego  jawnego  głosowania
informacja  o  stanie  oświaty  w  Augustowie  została  przyjęta  jednogłośnie  
20  głosami  za,  przy  braku  głosów  przeciwnych  i  przy  braku  głosów
wstrzymujących się. 

Ad. pkt 10
Pan  Andrzej  Kurczyński  –  Przewodniczący  Rady  Miejskiej

powiedział, że Rada Miejska przystąpi obecnie do realizacji pkt. 10 porządku
obrad, tj. do wypracowania protestu Rady Miejskiej przeciwko próbom zmiany
zapisów Traktatu Akcesyjnego Rzeczypospolitej Polskiej do Unii Europejskiej,
co  do  przebiegu  Transeuropejskiej  Sieci  Transportowej  /TEN-T/.  Pan
Przewodniczący  przypomniał,  że  już  kilkukrotnie  stanowiska  i  protesty  były
podejmowane,  ale  niestety  nie  przyniosły  one  spodziewanego  efektu  i  stąd
dzisiejszy protest Radnych Rady Miejskiej w Augustowie. Pan Przewodniczący
zaproponował, aby treść protestu była następująca: 

„Po raz kolejny ostro protestujemy przeciwko próbom zmiany zapisów
Traktatu  Akcesyjnego  Rzeczypospolitej  Polskiej  do  Unii  Europejskiej,  co  do
przebiegu  Transeuropejskiej  Sieci  Transportowej  (TEN-T).  Próby  takie  są
niezgodne z zaleceniami Komitetu Regionów przyjętymi w „Zielonej Księdze
TEN-T:  przegląd  polityki  w  kierunku  lepiej  zintegrowanej  transeuropejskiej
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sieci transportowej w służbie wspólnej polityki transportowej”. W dokumencie
tym, przyjętym na sesji plenarnej 7 października br., zapisane jest, że jednym 
z głównych celów TEN-T jest przyczynianie się do poprawy równowagi między
regionami  poprzez  umożliwianie  swobodnego  przemieszczania  się  osób  
i towarów, zwłaszcza między regionami oddalonymi lub gorzej rozwiniętymi,  
a  wielkim  ośrodkami  europejskimi.  Czy  ten  cel  zostanie  osiągnięty  przez
zmiany  oznaczające,  że  Via  Baltica  nie  będzie  przebiegała  przez  Białystok  
i Augustów, a Rail Baltica zamiast przez Białystok, Sokółkę i Augustów, będzie
przebiegała przez Ełk i Olecko?

Budowa obwodnicy Augustowa oddala się w czasie i dlatego żądamy od
Rządu  Rzeczypospolitej  Polskiej  podjęcia  działań  w  celu  niezwłocznego
dokonania  takich  zmian  w  układzie  komunikacyjnym,  aby  tiry  omijały
Augustów.  Społeczeństwo  Augustowa  ma  dość  nie  zrealizowanych  obietnic.
Kładka dla pieszych nad ulicą 29 Listopada i planowana budowa następnej nie
rozwiązują problemu komunikacyjnego i nadal każdego dnia przez Augustów
przejeżdżają tysiące tirów. 

Nie godzimy się na próbę marginalizacji  potrzeb Augustowa i naszego
regionu, na brak perspektyw rozwoju gospodarczego i jeszcze ram domagamy
się  respektowania  wszelkich  zapisów  zawartych  w  Traktacie  Akcesyjnym
obowiązującym już od 2003 roku.” /zał. 26/

Pan  Kazimierz  Kożuchowski  –  Burmistrz  Miasta  poinformował,  że
dwa tygodnie temu odbyły się konsultacje społeczne w sprawie Rail  Baltici  
w Urzędzie Wojewódzkim w Białymstoku i był jednym z trzech protestujących.
Poinformował,  że  część  Województwa  Podlaskiego  popiera  kierunek  Ełcki,
jeżeli  chodzi  o  Via  Balticę.  Dąbrowa  Białostocka,  Sokółka  i  Augustów
zdecydowanie  protestowały  przeciwko  temu  kierunkowi  powołując  się  na
zieloną  księgę,  która  w  swoim  zapisie  mówi  o  równaniu  szans  regionów  
w przemieszczaniu się towarów i ludzi. Pan Burmistrz mówił, że na spotkaniu
wspólnie z tymi dwiema miejscowościami mówili o tym, że skoro Via Baltica
ma nas ominąć to taka sama sytuacja nie powinna mieć miejsca, jeśli chodzi  
o drogę kolejową, czyli Rail Balticę. Eksperci oraz firma przygotowująca operat
oddziaływania na środowisko /podobna firma,  która  tworzyła  taki  operat  dla
przebiegu  obwodnicy  Augustowa/  twierdzili,  że  jakakolwiek  inwestycja
kolejowa  na  trasie  Augustów  –  Białystok  praktycznie  nie  jest  możliwa  do
wykonania ze względu na walory przyrodnicze. Naturą 2000 można zasłaniać
się  cały  czas  i  nie  zrealizować  żadnej  inwestycji.  Wydłużona trasa  kolejowa
będzie nieekonomiczna - był to jeden z argumentów, który podnoszono, i który
niestety zdaje się nie przekonywać. Kolejnym argumentem jest również fakt, że
potrzebne jest  również połączenie kolejowe z Litwą, Rosją,  Białorusią, gdzie
będzie miał miejsce transport przede wszystkim towarowy. Należy pamiętać, że
Rosja jest miejscem zbytu dla całej Unii Europejskiej

Pan  Andrzej  Kurczyński  –  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  poddał
pod  głosowanie  kwestię  wystosowania  protestu  o  treści  jw..  W  wyniku
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przeprowadzonego  jawnego  głosowania  Państwo  Radni  jednogłośnie,  
19  głosami  za,  postanowili  wystosować  protest  przeciwko  próbom  zmiany
zapisów Traktatu Akcesyjnego Rzeczypospolitej Polskiej do Unii Europejskiej,
co do przebiegu Transeuropejskiej Sieci Transportowej /TEN-T/. 

Ad. pkt 11
Pan  Andrzej  Kurczyński  –  Przewodniczący  Rady  Miejskiej

powiedział, że Rada Miejska przystąpi obecnie do realizacji punktu 11 porządku
obrad, tj. do przyjęcia protokołu z obrad XXXV sesji Rady Miejskiej z dnia 30
października 2009 r. Zapytał, czy są uwagi do protokołu? 

Uwag  nie  zgłoszono  i  Pan  Andrzej  Kurczyński  –  Przewodniczący
Rady  Miejskiej  poddał  pod  głosowanie  ww.  protokół,  który  w  wyniku
przeprowadzonego jawnego głosowania został przyjęty jednogłośnie 19 głosami
za, przy braku głosów przeciwnych i przy braku głosów wstrzymujących się. 

Ad. pkt 12
Zapytania i wolne wnioski

Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej zapoznał 
z korespondencją, która wpłynęła do Przewodniczącego i Rady Miejskiej:
- z zaproszeniem na spotkanie w sprawie tzw. „Domu Turka”. Organizatorami
są:  Oddział  i  Koło  Związku  Sybiraków  w  Augustowie,  Augustowskie  Koło
Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej, Klub Historyczny im. Armii
Krajowej  w Augustowie oraz Związek Pamięci  Ofiar  Obławy Augustowskiej
1945  r..  Spotkanie  odbędzie  się  w  sali  konferencyjnej  Urzędu  Miejskiego  
w dniu 14 grudnia 2009 r. o godz. 11.00. /zał. 27/;
- z zaproszeniem na konferencję, która odbywa się dzisiaj w Tarnobrzegu na
temat  pozyskiwania  funduszy  europejskich  dla  pięciu  województw  ściany
wschodniej; 
-  z  pismem  Wspólnoty  Samorządowej  Mazowieckiej  na  temat  zamierzeń
powołania  ogólnopolskiego  samorządowego  komitetu  przygotowującego
wspólną listę wyborczą do wyborów samorządowych w 2010 r. /zał. 28/;
-  z  podziękowaniem  za  dotychczasową  współpracę,  skierowanym  do  Rady
Miejskiej w Augustowie przez  mł. insp. Pana Andrzeja Bałazego, który pełnił
funkcję Komendanta Powiatowego Policji w Augustowie i został powołany na
Komendanta Miejskiego Policji w Suwałkach, /zał. 29/;
-  z  propozycją  szczecińskiego  portalu  internetowego,  który  rozpoczął  swoją
działalność 27 listopada 2009 r.,  i  który będzie propagował sylwetki radnych
każdego szczebla; 
- z propozycją zorganizowania koncertu wiolonczelowego w naszym mieście  
w  związku  z  ustalaniem  trasy  koncertowej  –  pismo  zostało  przekazane  do
Augustowskich Placówek Kultury; 
- z życzeniami świątecznymi i noworocznymi od Pana Posła Lecha Antoniego
Kołakowskiego; 
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-  z  zaproszeniem  na  podpisanie  projektu  „Biebrzański  system  gospodarki
odpadami etap II” – wreszcie  rozpocznie się  budowa niecek w Koszarówce  
k. Grajewa co rozwiąże problem Augustowa z odpadami komunalnymi;
- ze stanowiskiem Rady Miejskiej w Augustowie z dnia 30 października 2009 r.,
w którym Rada Miejska  w Augustowie zwraca  się  z  wnioskiem do Zarządu
Powiatu Augustowskiego o wspólną realizację ul. 3 Maja w pełnym zakresie, w
ramach Wieloletniego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych 2008 – 2011, w
roku 2011 – stanowisko zostało podpisane i skierowane do adresata. /zał. 30/;
-  z  komunikatem przekazanym przez  Pana  Eugeniusza  Simsona  dotyczącym
możliwości zakupu 30 medali posrebrzanych wykonanych z okazji obchodów
450 miasta Augustowa. Koszt jednej sztuki wynosi 75 zł.

Pan  Andrzej  Kurczyński  –  Przewodniczący  Rady  Miejskiej
podziękował Pani Joannie Lisek – Wiceprzewodniczącej Rady Miejskiej, Pani
Radnej  Annie  Dźwilewskiej,  Pani  Radnej  Annie  Szałwińskiej,  Pani  Radnej
Bożennie  Łukaszewicz,  Panu  Radnemu  Wojciechowi  Walulikowi,  Panu
Radnemu Dariuszowi Górnemu i Panu Radnemu Patrykowi Palczewskiemu za
udział w Poczcie Sztandarowym na Uroczystych Obchodach dnia 11 listopada
2009  r.,  kiedy  miało  miejsce  odsłonięcie  popiersia  Marszałka  Józefa
Piłsudskiego. 

Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej  zapytał,
czy  ktoś  z  Państwa  Radnych  chciałby  zabrać  głos  w tym punkcie  porządku
obrad?

Pani  Radna Ewa Perkowska  w imieniu  rodziców Szkoły  Muzycznej
zgłosiła  prośbę  do  Pana  Burmistrza  o  oświetlenie  parku.  Poinformowała,  że
dzieci kończą zajęcia późno i boją się przechodzić przez ciemny park. 

Pan  Radny  Jerzy  Dobrowolski  zapytał,  jaki  cel  Pan  Burmistrz  chce
osiągnąć sprzedając mieszkania komunalne? 

Pan Kazimierz Kożuchowski – Burmistrz Miasta wyjaśnił, iż sprzedaż
mieszkań  komunalnych  ma  na  celu  pozyskanie  środków  finansowych  do
budżetu miasta. Obowiązek utrzymania i remontów takiego mieszkania ciąży na
właścicielu.  Miasto  sprzedając  mieszkania  komunalne  pozbywa  się  tego
problemu.  Powstają  wspólnoty  mieszkaniowe,  które  muszą  zadbać  o  stan
budynku,  w  którym  znajdują  się  mieszkania  będące  własnością  prywatną.
Stwierdził, iż oczywistym jest, że właściciel najlepiej zadba o swoją własność.
W odpowiedzi na pytanie Pani Radnej Ewy Perkowskiej wyjaśnił, iż oświetlenie
w parku przy Szkole Muzycznej zostało tak skutecznie zniszczone, że nie da się
już go naprawić. Obecnie wykonywany jest projekt na zagospodarowanie całego
parku, łącznie z oświetleniem. Mamy nadzieję otrzymać na ten cel pieniądze  
z funduszy transgranicznych. 

Pan Radny Jerzy Dobrowolski poprosił, aby na przyszłość w projektach
uchwał dotyczących sprzedaży mieszkań komunalnych zamieszczać informację,
w jakim procencie w danym budynku znajdują się lokale już sprzedane. Taka
informacja jest istotna, ponieważ jeśli w danym budynku sprzedaje się ostatnie
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mieszkania  komunalne /ponieważ pozostałe  są  własnością  prywatną/,  to  taka
sytuacja  rzeczywiście  wiąże  się  z  pozbyciem  kosztów  związanych  
z utrzymaniem budynku. 

Pan Radny Wojciech Walulik poinformował, iż w tej chwili w mieście
są dwa boiska „Orlik”, wkrótce kolejne będzie przy Liceum nr I. Zaproponował,
aby czwarte boisko zlokalizować przy Gimnazjum nr 2. 

Pani  Radna  Bożenna  Łukaszewicz  zwróciła  się  z  prośbą  
o zainteresowanie się stanem sanitarnym mieszkań przy ul. Tytoniowej 8, czyli
tzw. Podkowie. 

Pani Radna Anna Dźwilewska poinformowała, iż na skrzyżowaniu ulic:
Polnej  i  Zygmuntowskiej  ustawiono  znak  drogowy,  który  jest  bardzo
nieczytelny, ponadto widoczność utrudnia siatka ogrodzeniowa jednaj z posesji,
którą gęsto porasta zielsko. Poprosiła o interwencję w tej sprawie. Pani Radna
zgłosiła  propozycję,  aby  na  cmentarzu  w  okresie  Świąt  Zmarłych  ustawić
pojemniki do segregacji odpadów. 

Pan Kazimierz Kożuchowski – Burmistrz Miasta poinformował, że na
cmentarzu  administratorem  jest  Proboszcz  Parafii  NSJ.  Pan  Burmistrz
stwierdził, iż może przekazać Księdzu Proboszczowi sugestię Pani Radnej, aby
takie pojemniki ustawić nawet w ciągu roku po to, by powoli przyzwyczajać
mieszkańców do segregacji odpadów. 

Pan  Tomasz  Śpiczko  –  Zastępca  Burmistrza  Miasta  zwrócił  się  
z  pytaniem  do  Pana  Radnego  Zbigniewa  Huszczy,  pełnomocnika  spółki
związanej z uzdrowiskiem, co się dzieje z kilkudziesięcioma milionami złotych
obiecywanymi  przez  Pana  Ministra  Schetynę  na  rozwój  infrastruktury
uzdrowiskowej? 

Pan Radny Zbigniew Huszcza  odpowiedział,  że  pełnomocnikiem nie
jest,  ale był  zatrudniony jako osoba,  która przygotowywała dokumentację do
pomysłu pod nazwą: „Augustowskie Centrum Kongresowe -    Dom Zdrojowy”.
Pan Radny wyjaśnił, iż był to trzyetapowy projekt. I etap obejmował rozbudowę
sanatorium w Augustowie i  dokumentacja była wykonana w taki sposób, że  
i  projekt  zgłoszono  i  znalazł  się  on  na liście  indykatywnej.  Do 1 września  
2009  r./  bo  do  tego  momentu  Pan  Radny  miał  podpisaną  umowę/  zostały
przygotowane  dokumenty  potrzebne  do  podpisania  umowy  przedwstępnej.  
Z tego, co Panu Radnemu wiadomo, na razie sprawa projektu utknęła, ponieważ
należy uzgodnić sprawę własności gruntów oraz wkładu własnego. Projekt ten
jest  komercyjny,  i  dlatego  możliwość  dofinansowania  wynosi  50%  -  koszt
projektu to ponad 60 mln. zł. Zagwarantowanych jest na razie ok. 30 mln zł.  
w ramach środków unijnych. Przedsiębiorstwo, aby móc skorzystać ze środków
unijnych musiało  został  przekształcone  w spółkę  Skarbu  Państwa,  która  jest
teraz  100%  właścicielem.  Teraz  Przedsiębiorstwo  nosi  nazwę  Białostockie
Przedsiębiorstwo Usług Socjalnych Sp. z o.o. Podpowiedział, że jeśli Państwo
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Radni chcieliby znać więcej szczegółów najlepiej zaprosić Prezesa Zarządu tej
spółki.

Ad. pkt 13
Pan  Andrzej  Kurczyński  –  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  po

wyczerpaniu  porządku obrad zamknął  obrady XXXVI sesji  Rady  Miejskiej  
w Augustowie. 

Protokołowała: Przewodniczył: 
/Ewa Szczepańska/                                               Przewodniczący 
                                                                    Rady Miejskiej w Augustowie 

                                                                          /Andrzej Kurczyński/
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